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Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

10/2023. 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E  

Közmeghallgatásról 
 
 

Készült: 2023. november 30-án 17.00 órai kezdettel megtartott közmeghallgatásról. 

Közmeghallgatás helye: Bánk Község Önkormányzat hivatalának rendezvényterme, 2653 Bánk, Hősök tere 11. 

Közmeghallgatás vezetője: Torma Andrea polgármester 

Jelen vannak:  Torma Andrea   polgármester 

 Hákli Tibor alpolgármester 

 Csizmár Gábor alpolgármester 

 Hugyecz Enikő képviselő 

 Ivanics András képviselő 

 Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

 

Vendégek: a mellékelt jelenléti ív szerinti 7 fő 

 

Torma Andrea polgármester 

Köszöntöm a megjelenteket, a képviselőket és a lakosságot. 

Megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi tagból 5 fő jelen van, így a képviselő-testület határozatképes 

számban jelen van, ezért a közmeghallgatást megnyitom. 

 

Javaslom, hogy a közmeghallgatásról készülő jegyzőkönyv hitelesítője Csizmár Gábor alpolgármester legyen. 

 

A javaslatot a Képviselő-testület egyhangúan elfogadta. 

 

Torma Andrea polgármester 

Tisztelettel köszöntöm a megjelenteket! Remélem, hogy készültek, készültetek kérdésekkel és őszintén, nyíltan, 

egyenesen, tényszerűen tudunk beszélni az esetlegesen felmerülő kérdésekről. Elöljáróban azonban szeretnék 

egy rövid összefoglalót elmondani, mert sok minden történt az elmúlt években, és talán hasznos, ha egy kicsit 

visszatekintünk rá és sorba szedjük a nagyobb eseményeket. A legkiemelkedőbb eredménynek azt érzem, hogy - 

ahogy ígértem is - az önkormányzat működése teljes mértékben átlátható és jogszerű, a költségvetésünk rendben 

van. Csak addig nyújtóztunk, ameddig a takarónk ért, és úgy gondolom, hogy a legfontosabb kiadásokra mindig 

jutott forrás. A legnagyobb elvárások mindig az infrastrukturális fejlesztések körül fogalmazódnak meg, hiszen 

mindenki szeretne egy kényelmesebb és egy élhetőbb környezetet maga körül, ugyanakkor Bánkon ezek 

nagymértékben összefüggenek a turizmussal, hiszen a turizmus az a gazdasági ágazat, amiből a településnek a 

legnagyobb bevétele származik, és mondhatjuk, hogy a megélhetését biztosítja. Éppen ezért sok fejlesztés a 

turizmushoz kapcsolódik. Az elmúlt években megújult a strand, a víziszínpad, a parkoló és egy felújított szép 

sétányon lehet megközelíteni a tópartot. A tó mellett a Lókos patak és a Bánki patak fölé új híd készült, ami így 

egy egységes arculatot mutat. A fiatalok, a családok és a gyermekesek minden közösségben kiemelt figyelmet 

kapnak, így van ez nálunk is. 2019. óta az önkormányzat anyagi támogatást nyújt azoknak a családoknak, ahol 

kisbaba születik, valamint az óvodás korú gyermekeknek is anyagi támogatást tudunk nyújtani. Ezen kívül 

jelentős fejlesztések valósultak meg: felújítottuk az óvodát, új játékokat kaptak a gyerekek, a kültéri 

játszóeszközök bővültek, megépült egy ovi sportpálya az óvoda udvarán, és a játszótér játékai is gyarapodtak. 

Rátérnék 2023. évre és címszavakban beszélnék a legnagyobb fejlesztéseinkről. Felújítottuk az óvodatetőt, ami 

28,8 millió forintba került, 7,5 millió forintból felújítottuk az Önkormányzati Hivatal homlokzatát, a Tájház 

mellé búbos kemencét építettünk, ami közel 2 millió forint volt, és felújítottuk a Tájház mögötti kerítést, ami 1,3 

millió forintba került. Szintén felújításra került a ravatalozó mellékhelysége, valamint megerősítésre került a 

ravatalozó alapja, ez a beruházás 6 millió forint kiadást jelentett. Megújult a víziszínpad lelátója 26,3 millió 

forint összegben. Úgy érzem, hogy új pályára állt a településünk abban az tekintetben, ahogy az újságban is 

írtuk, hogy a korábbi kézi irányítás helyett, ahol mindig a vezető mondja meg mindenkinek, hogy éppen mit kell 

csinálnia, most ott tartunk, hogy mindenki tudja a dolgát, mindenki ismeri, hogy milyen elvárásokat, célokat 

tűztünk ki magunk elé, és mit várunk el tőlük, és képes önállóan dolgozni. Elmondhatom, hogy van mellettem 

egy olyan csapat, akik nélkül nem tartanánk ott, ahol most tartunk, akik elvégzi azt a sok láthatatlan munkát, ami 
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egy-egy ilyen felújítás mögött meghúzódik, amit a fizikai megvalósulás előtt, mellett, valamint utána is el kell 

végezni. Hiszen kívülállóként csak annyit látunk, hogy például megújul a strand, vagy egy utca, de sokszor 

évekig tartó kitartó munka előzi meg a beruházásokat. A hétköznapokban nem látni, hogy egy-egy pályázati 

beruházás, fejlesztés mögött mennyi erőfeszítés áll. Évekig tartó munka, és szintén néha évekig tartó 

dokumentáció, elszámolás. Én nagyon nagy köszönettel tartozom ennek a csapatnak, akivel együtt dolgozhatok, 

beleértve ebbe az alpolgármestereket, a képviselő-testület tagjait, a hivatali dolgozókat és minden önkormányzati 

dolgozót, és szeretném az egész közösség nevében megköszönni a munkájukat. Fontosnak tartom kiemelni, és  

nagy köszönetet  szeretnék mondani annak a sok magánszemélynek, civilnek, akik egész évben megtestesítették 

a közösségi összefogást, úgy, hogy szinte minden települési rendezvényen sikerült megmozdulni, összefogni és 

nagyon-nagyon sokan az idejüket, az energiájukat feláldozva, sőt, gyakran az anyagi forrásaikat sem kímélve 

hozzájárultak ahhoz, hogy sok sikeres rendezvényünk legyen. Nagyon hálás vagyok ezért ezeknek a 

személyeknek, éppen ezért a teljesség igénye nélkül itt is szeretném megköszönni néhányuk munkáját. Első 

körben a Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzatnak, és Ivanicsné Hugyecz Mária elnöknek, a nemzetiségi 

önkormányzat képviselőinek, mondhatnám úgy is, hogy a csapatuknak: Ivanics Istvánnénak, Gyurcsó 

Istvánnénak, Hugyecz Ferencnének és Bencsics Gábornénak. Rengeteg eseményen vesznek részt és sütnek-

főznek a falunak. Ugyanígy szeretném megköszönni a Boda családnak, a Hornos családnak, a Bacsa családnak, a 

Temesvári családnak, Kalmár Berninek, Márton Orsinak, Vass Zolinak, Tolnai Rolandnak és Sulyan Marikának. 

Akár a munkatársaim, akár ezek a személyek nagyon sok munkát fordítanak a közösségre, ezért szeretném 

megkérni Önöket, Titeket, hogy egy tapssal fejezzük ki elismerésünket és köszönetünket.   

 

A jelenlévők tapsolnak. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én ennyit szerettem volna elöljáróként, bevezetőként elmondani. Nagyon bízom benne, hogy készültek, 

készültetek kérdésekkel, igyekszem, igyekszünk megválaszolni.  

 

Szabados Andrea bánki lakos 

Mi a helyzet járdával? 

 

Torma Andrea polgármester 

A járda a Benczúr utcától a temető után lévő, a tópartra levezető, név nélküli utca közötti szakaszon fog 

megépülni. Ez nagyjából 900 méternyi hosszúságú járda megépítését jelenti. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

A főútról beszélünk? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, a Petőfi út mentén. Most ott tartunk, hogy a napokban fog megjelenni a közbeszerzési ajánlattételi felhívás. 

Valószínűleg decemberben fognak beérkezni a közbeszerzési ajánlatok, azt követően egy szakmai bíráló 

bizottság fogja elbírálni a beérkezett ajánlatokat, ehhez nekik nyilván kell majd egy kis munkaidő, tehát 

valószínűleg januárban születhet döntés. Jó esetben tavasszal elkezdődhetnek a munkák. A közútkezelő előírása 

szerint november 16 és március 15. között nem lehet útépítési munkát végezni. Ez az egyik időbeli korlát. A 

másik pedig az, hogy milyen összegű árajánlatokat fogunk kapni, és hogy mennyire van fedezetünk, mert 

hogyha nagyobb összegű ajánlatok érkeznek, mint amennyi pályázati támogatást kaptuk, akkor még azzal is el 

fog menni ügyintézési idő, hogy pót-támogatási igényt adunk be a különbözet összegére. Nem tudjuk hogyan 

bírálják el kérelmet, egyáltalán kapunk-e támogatást vagy sem. Amennyiben nem kapunk többlettámogatást, a 

testületnek döntenie kell, hogy tudunk-e hozzá saját forrást biztosítani vagy sem. Itt még lehetnek az eljárásokból 

fakadó idő-csúszások, de a terveink és a legjobb reményeink szerint tavasszal elkezdődhet a munka. Egyébként 

egy év a kivitelezési határidő és a nyári idegenforgalmi időszakban július 1-től augusztus 20-ig nem lehet majd 

olyan munkát végezni, ami akadályozza a közlekedést. A testület ezzel a megkötéssel írta ki a köszbeszerzést. 

Hogy számokat is mondja, a tervezői költségbecslés szerint 229 millió forint a beruházás építési költsége, az lesz 

a meghatározó, hogy a beérkező ajánlatok milyen összegűek lesznek. Mint mondtam, közel 900 méter hosszan, 

két méter szélességben fog megépülni a járda, és három darab gyalogátkelőhely is kialakításra kerül. Egy 

gyalogátkelőhely a Benczúr utcánál, egy a Tengerszem Panzió melletti buszmegállónál, és egy a régi strand 

bejárat és a pizzéria közötti részen lesz majd. Ezen kívüli kialakításra kelül még egy új buszmegálló is a 

Tengerszemmel szemben, a Rétság felé vezető oldalon, valamint felújításra kerül a stranddal szemben lévő 

buszmegálló. A kivitelezési határidő egy év, de legfeljebb a pályázat szerinti végső befejezési határidő, 2025. 

május 31.  

 

Ivanics Andrásné bánki lakos 

Maradva a közlekedésnél, én annyit szeretnék kérdezni, hogy az önkormányzatnak van-e befolyása arra, hogy a 

hídmérleghez vezető úthoz valami leálló sávot, vagy valamit oda megépítsenek, mert katasztrófa, amikor ott 
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négy kamion megáll. A fákat tavasszal kivágták, azóta most megint bokrosabb, még annyira sem látni át, mint 

előtte. Én úgy gondolom, hogy valamit tennie kellene a közútkezelőnek, addig, amíg baj nem történik. 

 

 Torma Andrea polgármester 

Sajnos semmilyen ráhatásunk nincs. Én minden lehetséges fórumon, ahol a közútkezelő vagy a rendőrség 

munkatársaival találkozok jeleztem ezt, kicsit javított a helyzeten, hogy kivágták a belátást akadályozó fákat, de 

akkor a jövőben is jelezni fogom ezt a problémát. Azt gondolom, talán ez is közrejátszhatott abban, hogy 

legalább a bokrokat megmetszették, mert azt is sokszor jeleztem, hogy beláthatatlan az út, és már az is segítség 

lenne, ha nem lenne fás-bokros az út mentén lévő terület. Biztos vagyok benne, hogy a közeljövőben anyagi 

forrást nem fognak arra fordítani, hogy külön sáv épüljön, mert jelenleg van folyamatban a Rétságot elkerülő M2 

gyorsforgalmi út tervezése, és abban foglalkoznak a tengelysúlymérő megközelítésével is. Az M2 északi 

végpontja egy körforgalom lesz, a mostani körforgalomtól kicsit beljebb Bánk felé, és abból fognak kiépíteni egy 

új és valószínűleg biztonságosabb leágazó útszakaszt a hídmérleg felé. Az M2 gyorsforgalmi út terveiben már 

benne van, hogy ezt megfelelően lehessen megközelíteni, és azt gondolom, hogy mivel itt kalkulálnak vele, ezért 

addig erre nem fognak egy fillért sem fordítani. Addig ez az állapot lesz, amíg meg nem épül az M2 

gyorsforgalmi út Rétságot elkerülő szakasza. Szerintem egyedül annak van realitása, hogy a bokrokat, fákat 

időszakonként megmetsszék, ennél többre szerintem most nem lehet számítani. 

 

Ivanics Andrásné bánki lakos 

A másik gond a falun átvezető út. A szélén akkora nagy gödrök vannak, hogy hajnalban, amikor megindul a 

forgalom és a teherautók belemennek egy-egy nagyobb kátyúba, hozzánk el lehet hallani, hogy hogy zörögnek a 

nagy autók, pedig mi nem a főút mellett lakunk. Én nem akarom elhinni, hogy ezzel nem lehet valamit kezdeni. 

Mert hogy az utat nem fogják megcsinálni, az 100%. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én azért reménykedek benne, és mindig kérem is, jelzem is a közút felé, hogy közép vagy hosszú távon Bánkon 

is sor kerül egy teljes útfelújításra. Amikor ezt felvetem, mindig megkapom, hogy várjunk a sorunkra, mert ennél 

sokkal rosszabb állapotú utak is vannak, és előbb azok kerülnek sorra. Ennek ellenére igyekszem napirenden 

tartani a közútkezelőnél. Úgy gondolom, nem vagyunk elfelejtve, de tényleg ki kell, hogy várjuk a sorunkat. 

Viszont a kátyúk miatt rendszeresen szoktam szólni a közútkezelő illetékeseinek, mert azt tudni kell, hogy a főút, 

a Petőfi út állami út, a Magyar Állam tulajdona, és a Magyar Közút a kezelője. És szeretném kiemelni, hogy ha 

jelzek a kátyúk miatt, és általában 1-2 héten belül ki szoktak jönni és megcsinálják a kátyúkat. De ezt akkor most 

felírom és jelezem nekik, de arra nincs ráhatásom, hogy mikor jönnek és mit csinálnak. Tapasztalataim alapján a 

tehát a bejelentést követően rövid időn belül jöttek kátyúzni. Ettől többet sajnos mi nem tudunk tenni.  

 

Ivanics Andrásné bánki lakos 

Be kell vállalni egy megyenapot, mint ahogy Nógrád bevállalta, és akkor hátha megcsinálják az utat. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

De ha majd fogják csinálni a járdát, akkor ezt is meg kell csinálni, mert nem hagyhatnak ott hézagot. 

 

Torma Andrea polgármester 

A járda nem vesz el az útból, nem érinti az utat. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Gondolom, hogy ha mellé teszi, akkor nem hagyhatnak hézagot, valahogy azt fel kell tölteni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Kiemelt járdaszegély lesz az út és a járda között, és a járda ki lesz emelve. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És az közvetlenül a szélén fog menni? Mert az szűkíti is majd az utat. 

 

Torma Andrea polgármester 

Szinte igen. Kiemelt járdaszegély lesz, úgy, mint ahogy itt van a parkoló fölötti részen. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Na, de akkor eltűnik a kátyú is.  

 

Torma Andrea polgármester 

Az útról nem feltétlenül, a járda kivitelezője nem fogja az állami utat kátyúzni. 
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Hugyecz Enikő képviselő 

Gondolom, hogy azt már nem hagyják úgy, ha már itt lesznek munkagépek. 

 

Ivanicsné Hugyecz Mária bánki lakos (Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke) 

Nem biztos, mert arra nem kaptak támogatást, hogy a kátyúba is tegyenek aszfaltot. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Ha már ott van mellette, akkor biztos, hogy a kiemelést meg az aszfaltot csak valahogy szintbe kell hoznia. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem hiszem, hogy a főúttal foglalkozni fog a járda kivitelezője, mert egyrészt az út a Magyar Állam tulajdona, 

tehát nem is nyúlhatunk hozzá. Kizárólag a járdaépítéshez kaptunk hozzájárulást a Magyar Államtól, ahhoz nem, 

hogy az utat felújítsuk, és nincs is rá pénzünk. A járda kivitelezője egy vállalkozó lesz, nem pedig a közút 

kezelője. A Magyar Közútkezelőnek kell fenntartani, üzemeltetni az állami közutakat. A vállalkozó nem fogja a 

saját pénzét beletenni a Magyar Állam tulajdonába, Ő biztos, hogy nem fog pénzt és munkát fordítani a főút 

javítására, csak a járdával fog foglalkozni, amire szerződött. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És akkor ott maradhatnak a hézagok? 

 

Torma Andrea polgármester 

Hézagok nem maradnak, mert ki lesz emelve a járda, járdaszegély lesz ott. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Most sem teljesen egyenes a széle, tehát a járda sem lesz az. 

 

Hákli Tibor alpolgármester  

A járdaszegély egyenes lesz. A járdaszegély és az aszfalt között valószínűleg lesz egy 20-25-cm-es rés, amit az 

építési vállalkozó aszfalttal fog kitölteni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Ezt mondom én is. 

 

Ivanicsné Hugyecz Mária bánki lakos (Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke) 

Amennyi kamion átmegy rajta, ne is csodálkozzunk, hogy ilyen a főút! 

 

Torma Andrea polgármester 

Az önkormányzati tulajdonú utak kátyúzását meg fogjuk oldani, amikor a járdaépítés van, mert akkor lesznek itt 

hozzá megfelelő munkagépek, eszközök. Olcsóbb akkor megrendelni tőlük a munkát, amikor itt vannak, mintha 

egy-két kátyúért idejönnek a nagy munkagépek. Ha majd megkezdődik a járdaépítés, megrendeljük a 

kivitelezőtől a munkát és akkor meg fog valósulni a belső utak kátyúzása. 

 

Veres Marietta bánki lakos (Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnökhelyettese) 

Repedeznek a falak, minden második évben festetni kell. Nem tudunk mit csinálni. Halljuk a hatalmas 

zuhanásokat, amikor a teherautók belemennek az előttünk lévő gödörbe. 

 

Ivanicsné Hugyecz Mária bánki lakos (Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke) 

És Ti csak halljátok, de mi érezzük is! 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Az új M2, amit építenek, az nem fogja ezt az útszakaszt tehermentesíteni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Szerintem nem, az Rétságot fogja kikerülni. Az M2 gyorsforgalmi út Vác irányából megy majd a határ felé. Első 

körben csak a Rétsági elkerülő szakasz kerül majd megépítésre a Nőtincsi elágazótól a Rétság északi részéig, 

azaz a bánki körforgalomig. Vagyis egyelőre ennek is csak a tervezése zajlik, nem tudni, mikor lesz pénz a 

kivitelezésre, de reméljük, mihamarabb megvalósul, ha már tervezés alatt van. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Akkor azzal semmit nem úszunk meg. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Diósjenőnél is megcsinálták az utat, de csak a vasúti átjáróig. 
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Ivanics Andrásné bánki lakos 

De miért hagyják ki a településeket? 

 

Torma Andrea polgármester 

Úgy gondolom, valószínűleg olyan volt a pályázati kiírás, amiből megvalósulnak az útfelújítások, hogy csak a 

külterületi, települések közötti útszakaszok felújítására vonatkozott, mert ezek az útfelújítások többnyire 

valamilyen pályázati forrásból valósulnak meg, Például Magyar Falu, vagy TOP útfelújítási pályázat. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Magyar Falu Program keretében csinálta meg a közútkezelő a diósjenői meg a tereskei bekötőutat is. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És ilyenkor az történik, hogy önkormányzat szól a közútkezelőnek, hogy van itt egy veszélyes kátyú és akkor 

kijönnek és megcsinálják? 

 

Torma Andrea polgármester 

Ideális esetbe igen, így történik. 

 

Ivanics Andrásné bánki lakos 

De szerintem bárki szólhat a közútkezelőnek. Minél többen szólnak, talán annál hamarabb kijönnek. 

 

Torma Andrea polgármester 

Segítség lehet, igen, de mint mondtam, eddig mindig jöttek és megcsinálták, ha jeleztem, ilyen szempontból nem 

mondhatok rosszat a közútkezelő hozzáállására.  

 

Ivanicsné Hugyecz Mária bánki lakos (Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke) 

Előttünk már akkora a kátyú, hogy ha tovább folyik az árok mélyítése is, akkor szerintem be fog omlani. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Hol van ez? 

 

Ivanicsné Hugyecz Mária bánki lakos (Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke) 

Előttünk. Megint nagy a kátyú, amit már egyszer betömettél. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Ha jól értem, akkor a járda az már nem megy el addig? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

De meg van tervezve. 

 

Torma Andrea polgármester 

Így van, a Benczúr utcától kifelé nem fog járda épülni. Meg van tervezve, de sajnos ebből a mostani pályázati 

forrásból nem jut rá. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

A Benczúr utcától a Tóthék melletti névtelen útig tart majd az új járda, csak a felső szakasz marad ki, a Benczúr 

utcától Rétság felé. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Egyébként az a kritikusabb rész, mert ott nincs Tó utca sem.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

De így sem megy majd mind a két oldalon a járda. 

 

Torma Andrea polgármester 

Szinte végig, ezen az oldalon, vagyis a páratlan oldalon lesz a járda nyomvonala, és nagyjából a régi strand 

bejáratnál - ahol a zebra is lesz - fog átmenni a páros oldalra. A temető megközelíthetősége miatt megy majd 

azon az oldalon tovább. A temető után újra visszajön a páros oldalra, és addig a névtelen kis utcáig tart majd. A 

Tó Hotel előtt szakaszon van hely, ott lehet biztonságosan gyalogolni ezen az oldalon is.  
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Hugyecz Enikő képviselő 

Én úgy emlékszem, hogy a másik szakasz is meg volt tervezve, csak aztán ennyi pénz lett rá és azért maradt csak 

ennyi. 

 

Torma Andrea polgármester 

Így van, megvan a terv, az engedély is megvan, de ebbe a pályázatba nem fért bele.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Mert ez az első szakasz volt az első vonalon, csak utána másfajta pénz lett és így hosszabb szakasz van benne a 

pályázatban.  

 

Torma Andrea polgármester 

Az egész falura megvan az engedélyeztett terv, de most csak erre a szakaszra kaptunk támogatást. 

 

Ivanicsné Hugyecz Mária bánki lakos (Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke) 

Én nem kötekedni akarok, csak a tapasztalatokat mondom el. Kijön az autó a kanyarból, és mint a kifutópályán, 

gyorsít a nyílegyenes szakaszon. A múltkor majdnem ott csaptak el. Szemből is jönnek, nem tudok hova 

elhúzódni 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

A buszmegálló is ott van azon az oldalon, az emberek ott szállnak le, nem a Tengerszemnél. 

 

Ivanicsné Hugyecz Mária bánki lakos (Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke) 

Igen, és úgy mennek az autók, hogy az életveszélyes. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Mert a Tengerszemnél nem lehet felszállni a buszra. 

 

Torma Andrea polgármester 

Az előbb említettem, hogy ott, a mostani Tengerszem buszmegállóval szemben fog megépülni egy új 

buszmegálló, tehát aki Rétság irányába megy, már a falu közepén is fel tud majd szállni a buszra, nem kell a falu 

szélére legyalogolni. Tehát ez sok személyt itt fog tartani a falu közepén. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Igen, mert nem kell elmenni a fenti buszmegállóba. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ezáltal valamelyest csökkenni fog annak a résznek a terheltsége, elvileg. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Egyébként sincs szerencsés helyen az a fenti buszmegálló. Jobb helyen lenne egy kicsit visszább, a Manyiék 

felé. 

 

Veres Marietta bánki lakos (Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnökhelyettese) 

Ott hova rakod, a kanyarba? 

 

Ivanicsné Hugyecz Mária bánki lakos (Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke) 

Nem lehet máshová rakni. 

Nekem nem is azzal van a bajom, hogy nincs járda, hanem ahogyan az autók mennek. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ha lesz három zebra is, talán egy picit az is lassít az autók sebességén. Rétságon is csak lépésben lehet átmenni, 

amióta zebra van. 

 

Veres Marietta bánki lakos (Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnökhelyettese) 

Azért kicsit túlzásnak érzem Rétságon azt a sok zebrát egymás után. Vácról gyorsabban eljutsz Rétságig, mint 

amennyi idő alatt átjutsz Rétságon. Legalább negyedóra. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

A Benczúr utcától a Rétság irányába tartó járdaszakasz mennyi pénzbe kerülne? Mennyire esélytelen a dolog? 
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Torma Andrea polgármester 

Nagyjából ki tudod számolni, ha kb. 900 méter járda megépítése megközelítőleg 230 millió forint. Vissza lehet 

osztani, hogy az kb. hány millió. Ez alapján nagyjából 250 ezer Ft métere. De ez csak egy hozzávetőleges 

összeg, mert a közmű kiváltást, a vízelvezetést, a közvilágítást, mindent be kell kalkulálni, tehát csak a terv 

pontos beárazásával lehet összegről beszélni.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Közel százmilliós nagyságrend lehet az a rész is. Akkor ez csak pályázati pénzből valósulhat meg. 

 

Torma Andrea polgármester 

Az biztos. Ismered a költségvetést, ha lenne rá pénzünk, akkor már megcsináltattuk volna. Évekkel ezelőtt 

megcsináltattuk a tervet, pont azért, hogy ha lesz lehetőség, akkor tudjunk pályázni.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A tervek is csak bizonyos ideig élnek, ugye? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, egyszer már meghosszabbítottuk az engedély érvényességét, azt most nem tudom pontosan, hogy meddig 

érvényes, de jelenleg érvényes. Mindig az anyagi korlátokba ütközünk.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Én is azt látom, hogy nagyon sok dolognak megvan a tervezési oldala, hogy mit szeretnénk, de arról is sokat 

beszélünk, hogy ez rengeteg pénz. Meg mondjuk, most is abba futottunk bele, hogy ha van is rá pályázat, akkor 

olyan gyorsan emelkednek az árak, hogy mire eljut addig a pályázat, hogy megvalósításra kerülhet, addigra 

sokkal drágább. Azt is beszéltük, hogy az is csodaszámba menne, ha a járdához kapnánk plusz pénzt, mert annyi 

pénzt szoktunk kapni, amennyire pályáztunk, hiába kerül már másfélszer annyiba. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ennél a pályázatnál elvileg van olyan lehetőség, hogy bizonyos mértékig többlettámogatást lehet igényelni, ha 

beérkeznek az ajánlatok, és az magasabb, mint a rendelkezésünkre álló összeg. Ezt az igénylést csak akkor lehet 

elindítani, akkor lehet beadni a kérelmet, ha meg van alapozva, tehát ha a közbeszerzési ajánlat magasabb, mint a 

rendelkezésre álló pályázati forrás. Aztán, hogy kapunk-e többlettámogatást vagy nem, azt majd az 

Államkincstár bírálja el, gondolom attól is függ, hogy hogy áll az adott pénzalap. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Azért, mert állami tulajdon? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem. Ez TOP pályázati támogatás, és a TOP pályázatoknál az állam lehetőséget biztosított erre. A járda állami 

tulajdonú ingatlanon valósuk meg, de ha elkészül, átkerül az önkormányzat tulajdonába, mert a járdák 

önkormányzati tulajdont képviselnek, az állam nem foglalkozik a járdával csak a főútvonalakkal.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Beszélhetnénk esetleg a víziszínpad felújításáról, hogy tudjanak róla.  

 

Torma Andrea polgármester 

Terveink között van többek között a víziszínpad felújítása is. Arra gondol az Enikő, hogy szerződést kötöttünk 

egy tervezővel, hogy elkészítse a víziszínpad felújításának terveit. Ezt is úgy kell kezelni, mint a felső 

járdaszakaszt, hogy megterveztetjük és várjuk a lehetőséget, hogy tudunk-e rá pályázni vagy sem. Tehát 

konkrétan még nem tervezzük a felújítást, nehogy valaki úgy értse, hogy hamarosan fel lesz újítva a viziszínpad, 

mert lehet, hogy egy, de lehet, hogy öt év múlva lesz rá pályázati lehetőség, ha lesz egyáltalán. Ezekre a 

pályázatokra nem lehet előre alapozni, csak készülünk rá, hogy ha van lehetőség, tudjunk pályázni, legyen kész 

tervünk. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Igen, csak volt még olyan gondolat is, hogy a tó körüli fiutópálya vagy a kültéri fitneszpark. Mi a vélemény, 

tetszik, nem tetszik?  

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Rekortán futópálya lesz? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen. 
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Bagyinszki Balázs bánki lakos 

És el kell csípni az útból vagy elfér mindenhol? 

 

Torma Andrea polgármester 

Egy méter széles lesz a futópálya, tehát, ha helyenként el is kell venni az útból, akkor nem sokat. Ott kell elvenni 

az aszfaltos útból, ahol nincs elegendő helyünk. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

És akkor ez körbe is fog érni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, azzal, hogy a strandon nem fog átmenni, de innen a Tóparti sétány bejáratától a Tó Hotel előtti strand 

bejáratig körbe lesz kialakítva a futópálya. A strandon is át lehet menni, a mostani burkolaton, de ott nem lesz 

rekortán burkolat. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

De ez konkrét már? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, ez annyira konkrét, hogy nyertünk rá pályázati támogatást, ugyanabból a pályázati forrásból fog 

megvalósulni, mint a járda. Tehát nyertünk rá pénzt, de egyelőre még nem foglalkoztunk a megvalósítással, csak 

tavasszal vagy még később fogjuk kiírni rá közbeszerzést. Ennek az az elsődleges oka, hogy ameddig lehet, 

várunk, hátha lesz kiírva olyan turisztikai pályázat, amelyre a tó körüli sétány burkolására tudnánk pályázni. A 

futópálya befejezési határideje ugyanaz, mint a járda, 2025.  

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

És ha el lesz véve az útból, akkor esetleg a későbbi infrastrukturális fejlesztések során csak keskeny nyomtávú 

autókkal lehet majd közlekedni a sétányon? 

 

Torma Andrea polgármester 

Elvileg nem is lehet autóval bemenni a sétányra, csak engedéllyel. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És a rendezvényekkel kapcsolatban jelent ez bármit? 

 

Torma Andrea polgármester 

Úgy készült a terv, hogy a színpadig a technikát szállító autók be tudnak menni. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Te mondtad, hogy el lesz véve az útból. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, de helyenként, de úgy, hogy attól még elfér egy autó.  

 

Vass Zoltán bánki lakos 

A kukás autó már nem fog elférni. 

 

Ivanics Andrásné bánki lakos 

Én az újságban olvastam, hogy nem sokan támogatják ezt a futópályát meg a fitneszparkot, pedig szerintem 

nagyon jó dolog. A fiatalok nagyon szeretik használni. Én úgy gondolom, hogy ezek kialakítása egy lépés lenne 

az egészséges élet felé, és idővel biztos, hogy használnák. Egyébként nagyon sokan járnak futni most is a 

tópartra. 

 

Vass Zoltán bánki lakos 

Ez a felnőtt tornapálya hová van tervezve? 

 

Torma Andrea polgármester 

A tó túloldalára, a kempinghez vezető híd és a Lókos patak hídja közötti zöldterületre. Ahol a horgász bódé van, 

az mögé, a zöld területre. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Igen, mert nagyon sokan futnak, a futópályán pedig egészségesebb futni.  
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Torma Andrea polgármester 

Úgy gondolom, hogy azért nem volt túl nagy támogatottsága, azért tartották kevesebben fontosnak ezt a 

fejlesztést, mert a bánki lakosok életkörülményeit közvetlenül nem javítja. Azt gondolom, hogy nincs rájuk 

hatással, nem hoz nekik hasznot és eszerint ítélkeztek. A hétköznapi életben ez nem bír mindenkinek olyan 

jelentőséggel, mint egy járda, de én is úgy gondolom, hogy az egészséges, sportos életmódhoz mindez 

hozzátartozik. Ahogy az elején is említettem, a turizmusból élünk, ezért a fejlesztéseink egy része turisztikai 

jellegű. Véleményem szerint ez a turizmus területén is egy jó irányú, jövőbe mutató fejlesztés, amivel a 

turisztikai kínálatunk színvonala emelkedik.  

 

Ivanicsné Hugyecz Mária bánki lakos (Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke) 

Meg nem ismerik, lehet, hogy ha megismerik, másként vélekednek majd. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Arról is beszéltünk még a ciklusunk elején, hogy arra törekszünk, hogy a nyári időszakot minél jobban kitoljuk. 

Ezt nem biztos, hogy mindenki tudja, vagy mindenki érti, de nem mindegy, hogy csak három hónapból tud 

gazdálkodni a falu - akár a vendégéjszakákat nézem, akár turizmust - vagy kicsit széthúzzuk a szezont és 

sporteseményekkel, sportrendezvényekkel lehetne meghosszabbítani, vagy korábban elkezdeni a szezont, ha 

tudunk rá rendezvényeket hozni. A Warriorosok is járnak. Az is biztos, hogy arra kell pályázni, amire pénzt 

adnak, aztán meg kell nézni, hogy ide illik-e. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Minden plusz, plusz. 

 

Torma Andrea polgármester 

Úgy gondolom, hogy ettől a futópályától nem fog megnyúlni a szezon, de színvonalat tudunk lépni az 

idelátogatók részére biztosított szolgáltatások terén. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Egy wellness szálloda mellett meg direkt jó. Meg tényleg sokan járnak futni.  

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

A színpad felújításra visszatérve egy kicsit - ha már megfogalmazódtak a felújítással kapcsolatos gondolatok - ez 

megint csak felületi fejlesztés lesz, hasonló, mint ami néhány éve volt? 

 

Torma Andrea polgármester 

Ez most egy nagyobb volumenű felújítás lenne. Ennek a színpadnak a vázával nincs baj. Itt olyan vasbeton 

cölöpök vannak, hogy az túl fog minket élni bőven. A szerkezettel tehát nincs baj, ahhoz nem nyúlnánk, csak a 

burkolat ment tönkre. A múltkor úgy döntött a testület, hogy csiszolt beton fedést kap a színpad, és fog készülni 

egy fa borítású 8 x 10 méteres mobil színpad, legalább is most erre irányul a tervezési koncepciónk. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Olyan, amit ki-be lehet pakolni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen. Nyár elején felállítjuk a mobil színpadot, ősszel elrakjuk. A mobil színpadnak lesz fa a burkolata. Majdnem 

minden fellépőnek az az elvárása, hogy legalább 120 cm magas legyen a színpad, így ez 120 cm magas lesz. 

Nagyjából ez a mostani koncepció. 

 

Ivanics Andrásné bánki lakos 

Fontos, hogy nagyon sima, egyenes legyen a felülete, ne legyenek rajta tócsák. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, úgy lesz megtervezve, hogy a vízelvezetés megoldott legyen.  

 

Ivanics Andrásné bánki lakos 

Nem csak megtervezni, megcsinálni is úgy kell. 

 

Torma Andrea polgármester 

Csak már ott tartanánk, hogy kivitelezni kell. A tervező megtervezi, mert arra van saját forrásunk, a nehezebb az 

lesz, hogy pénzt szerezzünk rá. 
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Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Mostanában többször használtam az üdülőterületet a tóval összekötő lépcsőt. Annak az állapota már elég 

siralmas. 

 

Torma Andrea polgármester 

Melyik? 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Mondjuk, amelyik még használható, az a legszélső, vagy itt a lelátó melletti lépcső. Nem lehetne ezeket egy 

kicsit karbantartani? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igyekszünk folyamatosan karban tartani, legalábbis ez volt az elképzelésünk. Bandi segíts ki légy szíves. Főleg 

azt a legutolsót tartottuk karban, hogy az használható legyen. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Igen, de most már ezekre is ráférne egy kis felújítás. Elég lenne egy is, ha rendesen használható lenne, de most 

már az se igazán jó. Ha már a hozzáadott értékekről és a turizmusról van szó, az üdülőterületen élő embereknek 

az a gyalogos közlekedési folyosó. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ezt felírom, mert ez pont egy olyan dolog, amihez elvileg nem kell pályázat, igyekszünk rá figyelmet fordítani és 

kijavítani. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Meg lehetne kapargatni, aztán visszaemelni egy kicsit, némely lépcsőt biztos cserélni kell. 

 

Torma Andrea polgármester 

Jó, ezt felírtam. A képviselők is hallották, meg fogjuk beszélni. Köszönjük a felvetést! Jogos.  

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Örülők, ha ennyivel is hozzájárulhattam a mai estéhez. 

 

Veres Marietta bánki lakos (Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnökhelyettese) 

Én úgy látom, hogy azok nincsenek itt, akiknek máshol a legnagyobb a szájuk. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én őszintén legalább még hat-nyolc emberre számítottam.  

 

Torma Andrea polgármester 

Szerintem magunkkal foglalkozzunk és azokkal, akik itt vannak.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Én javaslom, hogy az újságban is közzé tenni azokat a dolgokat, gondolatokat, amik még csak tervben vannak, 

jövőbelátásképpen, hogy mire szeretnénk fordítani. 

 

Torma Andrea polgármester 

Mire gondolsz?  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Hát például a futópályáról vagy a fitneszparkról. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ezek mindig benne vannak az újságban. Minden testületi döntés, benyújtott pályázat benne van az újságban. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Csak azért, hogy ne utólag legyen reklamáció, ha valami nem tetszik. 

 

Veres Marietta bánki lakos (Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnökhelyettese) 

Soha nem tudsz olyat csinálni, ami mindenkinek tetszik. 
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Hugyecz Enikő képviselő 

Nyilván nem is lehet, de az is jó lenne, ha közösen tudnánk beszélgetni egy teljesen kötetlen, beszélgetős délután 

keretében, hogy ki mit akar, mit szeretne. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ott volt a közvélemény-kutató ív az újságban, a kérdőívet be lehetett dobni a ládába, bármilyen ötletet be lehetett 

írni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És milyen javaslatok voltak? 

 

Torma Andrea polgármester 

Közzétettük a közvélemény kutatás eredményét az újságban, írtunk róla egy cikket. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Hát én azt nem láttam. Most kaptam meg az újságot, mielőtt ide elindultam.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A Tó Hotel még fog valamit csinálni az aszfalttal a sétányon, ugye? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, vállalták, hogy amikor teljesen készen vannak, akkor helyreállítják. Gondolom, épp a téli útépítési tilalom 

miatt, erre már csak tavasszal kerül sor. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Tudjatok róla, most megengedtük nekik, hogy hőszivattyús rendszert telepítsenek. Azért is jó, mert a futópályát 

nem ássák szét. 

 

Torma Andrea polgármester 

Geotermikus fűtést épít ki a Hotel, a kempinggel szemben lévő saját területükön, és onnan 100-as csövön fogják 

a Tóparti sétányon elvezetni a hotelhez és a rendezvényházhoz a fűtést. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Ez a saját területükön lesz, ami a kemping mellett van?  

 

Torma Andrea polgármester 

Igen. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Pont azért, hogy ne kelljen a futópályát szétszedni, mert így összhangban dolgoznak.  

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Ki fog még nyitni a hotel? 

 

Torma Andrea polgármester 

Úgy gondolom, hogy ha ezt a fűtési átalakítást megcsinálják, akkor igen. Én azt érzékelem a vezetőség részéről, 

hogy szeretnének kinyitni, nyilván ezért csinálják a beruházást is. Ezzel a beruházással a gazdaságos üzemeltetés 

a cél, mert elsősorban a rezsiköltségek emelkedése miatt zártak be. Most készül ennek a geotermikus fűtési 

rendszernek a terve, aztán azt engedélyeztetni kell, most adta ki az önkormányzat a tulajdonosi és közútkezelői 

hozzájárulást, hogy az önkormányzat területén átvezethetik a vezetéket. Nem tudom, mennyi idő ennek az 

engedélyezése és utána a kivitelezése, de úgy gondolom, hogy jövő nyárra szeretnének kinyitni. 

 

Szabados Andrea bánki lakos 

És ennek mi a megvalósulási határideje, meddig kell ezt nekik kiépíteni? Mert a futópálya építését ez hátráltatja, 

hiszen azt addig nem lehet megépíteni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Részünkről nincs határidő, ez saját beruházása. Nem hátráltatja a futópályát, mert mindössze kb. 20-30 méternyi 

szakasz van, ahol egybe esik a kettő nyomvonala. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Csak a kemping mellett, bal oldalon, de mivel még mi sem kezdtük el a futópálya kialakítását, ez egy 

előregondolkodás, hogy ne csináljunk hülyeséget. 



Közmeghallgatás  10/2023.(XI.30.)  

 12 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

És a hotelhez hol vezetik be? 

 

Torma Andrea polgármester 

Átviszik a patak fölött, és a strand területén keresztül lesz bevezetve a Hotelhez. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Akkor a hotelhez is ott viszik a vezetéket a tóparton? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen. Kb 20-30 méteres szakaszon van együtt a nyomvonala, az összes többinél úgy terveztettük meg, hogy ne 

ütközzön a kettő.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nyilván szeretnénk, hogy ha kinyitna a hotel. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Ezért vagyunk jó fejek? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, nagyon szeretnénk, hogy ha kinyitna. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Mekkora bevétel kiesést jelent ez az önkormányzatnak? 

 

Torma Andrea polgármester 

Az idegenforgalmi adó szempontjából több millió forintos bevételkiesést jelent. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Az mit jelent konkrétan? 

 

Torma Andrea polgármester 

Ezt nem tudom megmondani. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Miért nem tudod? 

 

Torma Andrea polgármester 

Mert a polgármester nem adóhatóság, és az az adat, hogy egy-egy adózó mennyi adót fizet, adótitoknak minősül, 

egyrészt én sem tudhatom, másrészt nem nyilvános adat. A helyi adóhatóság a jegyző. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Konkrétan nem mondhatjuk meg, hogy mennyi idegenforgalmi adót fizetnek. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ez az adótitok. Mi nem mondhatjuk meg, hogy egy konkrét adózó mennyi adót fizet. Milliós nagyságrendű a 

bevétel kiesés, ez látszik a költségvetésünkben. Ha a Tó Hotel képviselője itt lenne, Ő – ha úgy dönt -  

megmondhatná. Mi nem, és én konkrétan nem is tudhatom. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Én meg nem mondhatom meg. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

És ez nincs benne a költségvetésben? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

De benne van, csak egy összegben, az összes szállásadó által megfizetett idegenforgalmi adó összegeként. 

 

Ivanics Andrásné bánki lakos 

Üzleti titok. 
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Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Ez adótitok.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Meg ugye ide fizetik az iparűzési adónak a felét is.  

 

Torma Andrea polgármester 

Nem a felét, hanem valamekkora részét. Olyan arányában, ahogy az iparűzési adót megosztják a székhely és a 

telephely között. Erre a helyi adó törvény több számítási lehetőséget biztosít, és az adózó dönti el, melyiket 

használja, hogyan osztja meg az érintett települések között az adó összegét. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Ahogyan akarják. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ahogyan megosztják, a jogszabályban előírt megosztási szabályok szerint. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Nyilván itt van az infrastruktúrájuknak a nagy része, a tevékenységük nagy részét itt folytatják, ezért 

valószínűleg ide fizetik az iparűzési adó nagyobb hányadát. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Én azt hittem a fele.  

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Nem, több szempont szerint lehet megosztani az iparűzési adót. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A temetőnél elkezdték a munkát? Mert lezárták a pakolót. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Ott is lesz nekik napelem. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem jelentették be, hogy kezdik az építkezést, de az építési engedélyt megkapták. Onnan tudom, mert abból 

kaptunk egy példányt. A temető melletti parkoló az önkormányzat tulajdona. A Tó Hotel csinálta meg annak 

idején a parkolót, az Ő beruházásuk volt, és úgy egyeztünk meg velük, hogy a falu lakói és a hotel vendégei is 

használhatják a parkolót. A parkolót most szeretnék védőtetővel lefedni, úgy, hogy a fedés tetejére napelemeket 

helyeznek el. Pontosan abból az apropóból, amiről az előbb beszéltünk, hogy gazdaságosabbá tegyék az 

üzemeltetést. Ehhez is hozzájárult az önkormányzat, és most megkapták rá az építési engedélyt.  

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Ez egy pergolaszerű tető lesz? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, olyasmi, a tetején napelemmel.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nem vesz el a parkolóból, azt megbeszéltük, hogy nem lesz kevesebb a hely. Nem lesz kisajátítva, attól, hogy 

rajta lesz a tető, ugyanúgy a bánki lakosok is használhatják. Az oszlopok úgy lesznek elhelyezve, hogy közte 

ugyanúgy meg tudnak állni az autók. Szeretnénk, ha a hotel továbbra is működne, és ehhez ugye fontosak az 

energetikai dolgok. Fontos, hogy valakinek milyen közüzemi szerződése van, és ha nem jó a szerződése, akkor 

magasak lehetnek a rezsiköltségei. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Én úgy hallottam, hogy már el is adták a hotelt, nem? 

 

Torma Andrea polgármester 

Mi nem tudunk ilyenről. Ennek semmilyen hivatalos alapja nincs. És a tulajdonosok is cáfolták ezt a híresztelést. 

Ne találgassatok! 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Beszéltünk róla a rendezvényház megnyitóján is, hogy szeretnék üzemeltetni.  
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Vass Zoltán bánki lakos 

Lehet azt tudni, hogy terveznek-e olyan programokat a rendezvényházban, ami a turizmust, a helyi lakosságot 

érinti, például koncertet vagy színházi előadást? Nyilvánosak lesznek ezek a rendezvények? 

 

Torma Andrea polgármester 

Erre vonatkozóan nem nyilatkoztak. A megnyitón se hangzott el a hasznosítási céljára vonatkozóan konkrétum. 

Egyetlen dolgot említettek a megnyitón, hogy esküvőket szerveznek majd ott. Hivatalosan semmi nem hangzott 

el. Én azt gondolom, hogy céges rendezvényeket, amik nem fértek el a hotelban, biztos fognak ott tartani. A 

Swing Jazz Kultúráért Alapítvány sok koncertet is szokott szervezni, és erre kiválóan alkalmas lesz ez hely, de 

hogy ezek mennyire lesznek nyilvánosak, azt nem tudom, erről nem kaptam semmilyen tájékoztatást. 

 

Ivanics Andrásné bánki lakos 

Hány férőhelyes egyébként? 

 

Torma Andrea polgármester 

Úgy tudom, háromszáz.  

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

A rendezvényház hogyan közelíthető meg? 

 

Torma Andrea polgármester 

Kinek a részéről? 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

A vendégek részéről. 

 

Torma Andrea polgármester 

A tóparti sétány felől csak az mehet be autóval, aki árut visz vagy esetleg mozgáskorlátozott vendéget szállít. A 

többi vendég kizárólag a nagyparkoló felől mehet be. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Akkor oda hogy fog bemenni egy nagy áruszállító, ha mondjuk van egy lagzi és be kell vinni az italokat? 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor leteszik a Tó Hotelben és onnan a hotel szervizautói átviszik.  

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Akkor ez önkormányzati szinten szabályozva lesz? 

 

Torma Andrea polgármester 

Ez szabályozva van, ezzel a feltétellel járultunk hozzá az építéshez. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Az engedélyhez kellett a tulajdonosi hozzájárulás, és így, ezzel a feltétellel kapták meg a hozzájárulást. Az 

építési engedélyhez kellett az önkormányzat hozzájárulása és azzal a feltétellel kapták meg, hogy a 

konferenciaház kizárólag gyalogosan közelíthető meg és a gépjárműhasználat csak korlátozott esetben 

engedélyezett. 

 

Vass Zoltán bánki lakos 

És akkor ők ezt a hátsó hidat fogják használni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Elvileg igen. Volt, amikor nem onnan jöttek, de most fel is írom magamnak, hogy ezt jobban érvényesítsük, és 

kérni fogom, hogy onnan járjanak be.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És ez, hogy néz ki ez a pálya? Mi van akkor, ha átmennek rajta autóval? 

 

Torma Andrea polgármester 

Azon nem mehetnek autóval. 
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Szabados Andrea bánki lakos 

De akkor a Leveleki Üdülőhöz se fogtok beengedni senkit kocsival? 

 

Torma Andrea polgármester 

Ugyanúgy bemehet majd, mint most is: bemegy, kipakolja a csomagokat és visszahozza az autót a parkolóba, 

tehát ott nem parkolhat. 

 

Szabados Andrea bánki lakos 

Miért kell nekik oda begurulni? Én ezt sosem értettem. 

 

Torma Andrea polgármester 

Hát, hogy kipakoljon, a csomagjait ne kelljen messziről cipelni. Ennyire kényelmesek vagyunk, és a vendég is 

szeretik a kényelmet. 

 

Szabados Andrea bánki lakos 

És ha tönkre megy ez pálya? 

 

Torma Andrea polgármester 

Marad egy aszfaltos sáv, azon kell autóval közlekedni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

A vízpart szélén megy majd a futópálya? 

 

Torma Andrea polgármester 

Ezen a részen igen, a tó másik oldalán átmegy a másik oldalra, mert ott volt nagyobb hely.  

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

A rekortán pálya egyébként sérülékeny, gyorsan el tud használódni még normál körülmények között is. Ez bele 

van kalkulálva? 

 

Torma Andrea polgármester 

Hát Balázs, nincs. De ahogy minden tulajdonunkat, majd ezt is igyekszünk karbantartani. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Ha elkészül, szép lesz, de öt év múlva ez nagyon ronda lesz, még hogyha nem lesz használva, akkor is. Pesten, 

ahol lakom, ott is van egy rekortán pálya, és egy év alatt hihetetlen mértékben romlott az állaga, és a sportpálya 

körül van. 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor most mi a javaslatod, hogy ne valósuljon meg? 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Az az igazság, hogy nagyon jó érvek szóltak mellette, nem egy olyan zárt terület ez, ahol egyébként hozzáadott 

értékben kedvcsináló lenne, szerintem. Tehát, hogy többen jönnének ide futni, meg nagyobb kedvel. Az, hogy 

amikor elkészül, akkor esztétikailag mondhatjuk rá, hogy fantasztikus, és járhatnak három napig csodájára az 

emberek, de a sportértéke szempontjából, aki futócipőt húz Bánkon, vagy idejön és futni akar, az meg tudja 

oldani e nélkül is. Pláne azért, mert később ebből csak problémánk lesz, mind esztétikailag, mind funkcionalitás 

szempontjából. Oda-vissza fognak járni rajta az autók, mert most innen jön be, most onnan jön be, valamilyen 

szinten át fognak járni rajta a motorosok, biciklisek is, ha már eleve keresztezni fogja az aszfaltozott utat.   

 

Torma Andrea polgármester 

Az aszfaltozott úton nem fog átmenni a rekortán pálya, aki fut, az ott át fog menni három métert az úton. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Igen, de nem azzal lesz a probléma, hanem azzal, aki az aszfalton közlekedik autóval, motorral, kerékpárral. 

Nagyobb lehetőség lesz a pálya sérülésére. Illetve az is probléma lesz, ha a futópálya bárhol szűkíteni fogja az 

aszfaltos utat. A létesítményekhez bejáró kiszolgáló gépjárművek akarva-akaratlanul is rá fognak menni, nem 

fognak ott a 2,5 méteren centizgetni. 

 

Torma Andrea polgármester 

És akkor mi a javaslatod? 
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Bagyinszki Balázs bánki lakos 

A javaslatom az, hogy ha ezt a pénzt másféleképpen, máshova lehetne tenni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, ezt vagy erre költjük, vagy visszaadjuk. Egy pályázatnál nincs olyan, hogy erre kaptam támogatást, de 

most meggondolom magam és inkább mást csinálok belőle. Tehát vagy visszaadjuk a futópályára kapott pénzt, 

vagy megcsináljuk belőle a pályázott műszaki tartalmat. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Nem is megy körbe. Mit csinál majd, aki fut, visszafordul? 

 

Torma Andrea polgármester 

A strandon, amikor zárva van a strand, és nyitva van a nagykapu, át tud futni. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Akkor várja meg, amíg bezár a strand, mert akkor fog tudni csak körbe futni? 

 

Torma Andrea polgármester 

A futópálya nélkül jelenleg is ez van. Ez nem a pályával függ össze. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Azért nem is értem, hogy mit ad hozzá, azon kívül, hogy ott lesz egy olyan valami, ami pár év múlva piszok 

ronda lesz.  

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor mi a javaslatod, megint kérdezem? 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Én személy szerint ezt egy felesleges dolognak tartom a tó körül.  

 

Torma Andrea polgármester 

Ezt a véleményt most meghallgattuk, a képviselő-testület meghallgatta, meg fogjuk vitatni. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Vagy akkor legyen más a helyszín. Ezt nem konkrétan a helyszínre adják, hanem a pályának a megépítésére. 

 

Torma Andrea polgármester 

De, a támogatást pontos helyszínre, helyrajzi számra meghatározva adják, az érintett helyrajzi számok rögzítve 

vannak a támogatási szerződésben. Bár lehet, hogy erre lehet módosítást kérni, ezt nem tudom pontosan, mert 

ilyen még nem merült fel. De ha nem a tó körül, akkor szerintem Bánkon máshol nincs értelme. Mindenki a tó 

körül fut. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Ja, értelek! Akkor is be lehet adni egy módosítási kérelmet, hogy mégsem itt akarjuk megvalósítani, hanem 

másik helyrajzi számon.  

 

Torma Andrea polgármester 

Mégis hol? Mi a javaslatod? 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Mindenképpen a sportpályán, vagy annak a környékén. Vagy esetleg a lenti nagyparkoló körül. 

 

Torma Andrea polgármester 

A sportpálya le lesz kerítve, zárt ingatlan lesz.  

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Valahol ott, és belevonnám azt a Lókos parti részt is. Nyilván ott is kellenek területhasználati engedélyek meg a 

vízmű engedélye, de bevonnám azt a részt, ami összeköti eleve a tópartot. Megcsinálnám ott, ahol megépül ez a 

fitneszpark, meg a kemping melletti területen, és összekötném a focipályával, és akkor lenne egy sportgyűrű. A 

sportgyűrű a sportpálya, a fitneszpark és akkor azt a beton részt, a strand meg a templom felőli oldalt nem 

túrogatnám, mert a víziszínpadnál meg fel lesz verve az aszfalt. És akkor a koncertezők meg a stúdió buszok 

fogják tönkre tenni a rekortánt. 
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Torma Andrea polgármester 

A focipálya felé sajnos az önkormányzatnak nincs semmilyen ingatlan a tulajdonában. Oda pályázati támogatást 

nem tudunk kérni.  

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

Ez is csak egy gondolat. 

 

Torma Andrea polgármester 

Azért kérdezlek, hogy mondj javaslatot, mi pedig megvitatjuk. 

 

Szabados Andrea bánki lakos 

És a meglévő teniszpályánál esetleg nem lehet megcsinálni? 

 

Torma Andrea polgármester 

De szerintetek bárki elmenne oda futni, hogy a teniszpálya körül keringjen? Mikor itt a tó. A tó miatt jönnek ide. 

 

Ivanicsné Hugyecz Mária bánki lakos (Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke) 

Biztos, hogy nem. Oda süt egész nap a nap, nincs árnyék. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A tó körül szoktak futni. 

 

Bagyinszki Balázs bánki lakos 

De itt arról van szó, hogy a tó körül így is lehet futni, és nem arról, hogy most majd fognak futni, mert lesz egy 

rekortán futópálya. Járnak most is futni. Ha ez a futókör normálisan ki lenne alakítva, mert egyébként az a pálya, 

amit az én helyismeretemmel a Warriorosoknak kitűztem, ha ez normálisabban össze lenne vonva, akkor azt 

mondom, az is tud egy vonzó történet lenni. Nem azért fognak ide többen jönni futni, mert most lesz egy 

rekortán gumi futópálya a tó körül néhány méteren. Én személy szerint azt gondolom, hogy az ötlet jó. Viszont 

pont a fenntarthatóság szempontjából ez tudjátok mi? Van pénz mondjuk körforgalomra, és akkor csinálhatnánk 

a szőlődomb tetején egy körforgalmat egy traktornak, egy biciklisnek és egy lovaskocsinak, mert éppen 

körforgalomra adnak pénzt. Fölösleges csak azért csinálni bármi is, mert most éppen van rá pénz. 

 

Ivanics Andrásné bánki lakos 

Nyilván ehhez kell a tapasztalat, aki jár ilyen helyen, ilyen helyen fut és látja, hogy évek múlva hogy néz ki. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ezt a testület meg fogja beszélni. Meghallgattuk a véleményed és megvitatjuk. Köszönjük az észrevételt és a 

véleményt! 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Ott, a teniszpályánál van területünk, volt róla szó, hogy ott valami sportlétesítményes történetet lehetne 

megvalósítani, csak ugye a focit elengedtük onnan fentről, mivel ott van lent a pálya. Nem biztos, hogy ott olyan 

sokan futnának. 

 

Bagyinszki Balázs 

Mondjuk, ha tovább gondoljuk, akkor jellemzően a turista a futó, és ahogy a Marcsi is mondta, az árnyékot 

kedveli, meg az ideális körülményeket. Napközben, amikor a falu használva van, és millió ember van itt nyáron, 

akkor lehetetlen is futni, ugyanez igaz, ha rendezvény van. Én nem szoktam a tó körül futni, én terepfutó vagyok, 

de aki aszfalton fut, annak a futásra ideális időszak a strand nyitása előtti és utáni időszak. Mert akkor körbe 

lehet futni a tavat. 

 

Torma Andrea polgármester 

Meghallgattuk a véleményed. Nyilván nem most fogunk erről dönteni, át fogjuk beszélni a dolgot. Jók az 

észrevételek, a gondolatok, így több szempontból is megvilágításra került a tervezett fejlesztés. Köszönjük 

szépen! Van még esetleg további kérdés, hozzászólás?  

Ha nincs, akkor mindenkinek köszönöm, hogy eljött. Köszönöm az aktív részvételt és a gondolatokat, 

hozzászólásokat, véleményeket! 

 

További hozzászólás, kérdés, javaslat, észrevétel nem volt, a polgármester megköszönte a jelenlétet, és a 

közmeghallgatást lezárta. 
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 Torma Andrea  Henczné Hekli Bernadett 

 polgármester  aljegyző 

 

 

 

 

A jegyzőkönyv hiteles.  

  

  Csizmár Gábor 

alpolgármester 

 

 


